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Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 28. april 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 3 (L 208).

Spørgsmål nr. 3:

”Hvad er forklaringen på, at lovændringen vil gøre det muligt/nemmere at 

gennemføre ESCO´er i eksisterende almene boliger”

Svar:

I lovforslagets almindelige bemærkninger (pkt.1) henvises der til regeringens 

strategi for reduktion af energiforbruget i bygninger, som blev offentliggjort 

den 18. april 2008. 

Heri indgår et forslag om, at der under Indenrigs- og Socialministeriet i et 

samarbejde med den almene boligsektor igangsættes et udviklingsprojekt 

med henblik på at udnytte ESCO-modellen eller ESCO-lignende modeller til 

at fremme gennemførelsen af energibesparende foranstaltninger i eksiste-

rende alment byggeri. Disse modeller indebærer, at renoveringer af eksem-

pelvis varmeforsyningen i en ejendom gennemføres af ESCO´er, (Energy

Service Companies), dvs. specialiserede energitjenestevirksomheder, som

garanterer for energiudgifternes størrelse i den efterfølgende driftsperiode.

Som led i udviklingsprojektet vil det bl.a. blive afdækket, hvilke forhold der 

evt. kan vanskeliggøre, at ESCO-løsninger anvendes ved gennemførelsen 

af energibesparelser i eksisterende alment byggeri. Umiddelbart er det ikke 

min vurdering, at der er afgørende hindringer for sådanne løsninger.
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